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Aan de leden van de gemeenteraad van de gemeente Waalre 

 

Betreft : Verantwoording over het formatie proces in Waalre. 
Waalre : 5 juni 2018. 
 

Geachte dames en heren, leden van de gemeenteraad, 

Op 21 maart 2018 hebben de verkiezingen voor de gemeenteraad plaatsgevonden. Gelet op 

het feit dat Aalst Waalre Belang daarbij als grootste fractie uit de bus is gekomen heb ik als 

lijsttrekker van AWB het voortouw genomen bij de formatie van een nieuw college in Waalre. 

Door middel van deze brief wil ik aan de raad verantwoording afleggen over de wijze waarop 

ik het proces om te komen tot een nieuw college vorm heb gegeven en tot welk resultaat dit 

heeft geleid. 

Zoals bekend heeft AWB in de afgelopen periode veel en plezierig samengewerkt met 

GroenLinks en ZW14. Het lag dan ook voor de hand om die samenwerking in de nieuwe 

raadsperiode te continueren en met deze partijen de formatie van een nieuw college te 

starten. Ik heb de gesprekken met de overige in de raad vertegenwoordigde partijen dan ook 

gevoerd in het bijzijn van de lijsttrekkers van GroenLinks en ZW14.  

Tijdens het eerste deel van de informatie zijn op 28 maart en 4 april verkennende 

afzonderlijke gesprekken gevoerd met vertegenwoordigingen van CDA, D66, PvdA en VVD.  

Dit zijn zonder uitzondering plezierige, positieve en open gesprekken geweest. Ik heb bij alle 

gesprekspartners een constructieve houding ervaren. Ik wil u van mijn kant, mede namens 

de lijsttrekkers van Groen Links en ZW14, danken voor de wijze waarop deze gesprekken 

hebben plaatsgevonden. 

Alle gesprekken zijn met aandacht voor de politieke inhoud, de gewenste stijl, 

bestuurscultuur en kwaliteit van bestuur gevoerd. Uitgaande van het feit dat deze 

gesprekken vertrouwelijk zijn, kan ik daar hier niet inhoudelijk op ingaan.  

Doel van deze eerste verkenning was een beeld te krijgen op welke wijze een stabiel en 

krachtig bestuur voor Waalre vorm kan worden geven. Met een kwalitatief goed college, een 

duidelijke koers en een goede samenwerking met alle in de gemeenteraad 

vertegenwoordigende partijen. Dit onder mijn motto “Democratie is meer dan de helft plus 

één”.  

Vervolgens heb ik het CDA, D66, PvdA en VVD uitgenodigd voor een vervolggesprek. D66 

heeft daarop te kennen gegeven het op prijs te stellen als er een verkenner werd aangesteld 

die los van de samenwerking tussen AWB, GroenLinks en ZW14 met alle partijen de 

formatie van een nieuw college zou starten. Een vervolggesprek in de vorm als door mij 

verkozen werd niet zinvol geacht.  

Gelet op het vorenstaande heb ik op 6 april een tweede gesprek gevoerd met het CDA en de 

VVD gezamenlijk. Uit dit gesprek bleek dat overeenstemming op hoofdlijnen mogelijk was en 

is ook gesproken over de invulling van de wethoudersposten en de portefeuilleverdeling. Op 

9 april stond er een tweede gesprek gepland met de PvdA. Ondanks het inmiddels bereikte 
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principeakkoord heb ik dit gesprek door laten gaan omdat ik het plezieriger en correcter vond 

om de PvdA mondeling hierover te informeren en te vragen mee te werken aan het schrijven 

van het raadsprogramma. 

Tussentijds heb ik de burgemeester regelmatig geïnformeerd over de voortgang van het 

proces.   

Vanaf de overeenstemming op hoofdlijnen zijn er twee sporen parallel gaan lopen en is het 

feitelijke formatieproces begonnen. Het ene spoor betreft het schrijven van een 

raadsprogramma en het tweede spoor gericht op enerzijds de kwaliteit en integriteit van de 

individuele kandidaat wethouders en anderzijds op het gezamenlijk functioneren als team.   

Met de burgemeester is de koppeling met het integriteitsonderzoek van de kandidaat 

wethouders afgestemd. Het onderzoek met betrekking tot de integriteit heeft plaatsgevonden 

onder verantwoordelijkheid van de burgemeester en blijft in deze verantwoording buiten 

beschouwing.  

Voorafgaande aan de eerste gesprekken over het raads- c.q. coalitieprogramma zijn ook 

D66 en de PvdA nadrukkelijk uitgenodigd. Op 14 april heeft er tussentijds zelfs nog een 

gesprek plaatsgevonden met D66 met als doel te bezien of D66 alsnog bereid was om aan 

de besprekingen van het raads- c.q. coalitieprogramma deel te nemen. Doch zowel D66 als 

de PvdA hebben van de uitnodiging om hun moverende redenen geen gebruik gemaakt.  

Op 19 en 23 april hebben vervolgens de eerste inventariserende gesprekken onder 

voorzitterschap van de heer Hans Martin Don en met ondersteuning van de griffier over het 

op te stellen raadsprogramma plaatsgevonden. Daaraan hebben ook de kandidaat 

wethouders deelgenomen. Op 24 april heb ik zowel de raadsleden als het college en de 

ambtelijke organisatie tussentijds schriftelijk geïnformeerd over de stand van zaken en 

daarover ook de raad mondeling geïnformeerd.  

De inhoudelijke gesprekken over het thans voorliggende Waalres akkoord 2018-2022 zijn op 

10 en 13 mei gevoerd en hebben geleid tot een concept en vervolgens tot een definitief 

Waalres akkoord 2018-2022. 

Het is ons streven om in deze raadsperiode de gehele raad bij de besluitvorming te 

betrekken. Dit willen we doen door voorstellen niet in de vorm van hapklare brokken aan de 

raad voor te leggen. In plaats daarvan willen we voorstellen met keuzes, waarover het debat 

in de raad kan worden gevoerd. Anderzijds willen we ruim gebruik maken van de kennis en 

kunde van onze burgers, door middel van vormen van burgerparticipatie. 

De kandidaat wethouders hebben een intensief traject gevolgd waarbij zij zijn getoetst op 

kwaliteit en competenties, als bestuurder en in relatie tot de beoogde portefeuille. Tevens is 

gekeken naar de complementariteit van het team van burgemeester en wethouders als 

geheel. Vandaar dat ook de burgemeester en de gemeentesecretaris aan het 

teamassessment hebben deelgenomen. Met als doel daarmee de kansen voor een goed, 

collegiaal en krachtig bestuur te versterken. Het onderzoek heeft bevestigd dat er kwalitatief 

goede wethouders zijn voorgedragen en dat er sprake is van een hecht team.  

Beide sporen zijn dan ook met succes afgerond.  
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De samenwerkende partijen zijn uitermate tevreden over en trots op het bereikte resultaat. 

Het akkoord geeft richting aan een andere wijze van besturen en betere benutting van de 

gemeenteraad als geheel.  Namens de partijen is er onderhandeld door de vijf 

fractievoorzitters: Joke Beuger, Alexander van Holstein, Loek Kruip, Gerard Lammers en Jo 

Claessen.  

Zoals reeds gesteld hebben ook de beoogde wethouders deelgenomen aan het tweede deel 

van de formatie, te weten het opstellen van het akkoord. Wij hebben daarbij ondersteuning 

gekregen vanuit de ambtelijke organisatie, de beoogde fractievoorzitters Enid Gremmée en 

Suzan van de Goor en van de heer Pieter Donders. 

Aan de gemeenteraad wordt het resultaat voorgelegd door de presentatie van het Waalres 

akkoord 2018-2022, waarover de samenwerkende partijen met de raad het debat willen 

voeren. Een naar onze mening compleet akkoord, dat in de breedte de opgaven benoemt 

waar Waalre zich de komende jaren voor gesteld ziet staan. Verder zijn daarin de ambities 

verwoord die aan deze opgaven gekoppeld zijn. Deze zijn vervolgens weer vertaald in 

opdrachten aan het college met een qua beleid en inhoud doorlopende lijn, die de effectiviteit 

en efficiency van het gemeentelijk beleid ten goede komt. 

Daarnaast presenteren wij u met gepaste trots de kandidaat wethouders te weten mevrouw 

Lianne Smit-Volkers en de heer Arno Uijlenhoet, beiden namens AWB, Groen Links en 

ZW14, de heer Alexander van Holstein namens het CDA en de heer Loek Kruip, namens de 

VVD en stellen u voor om tot benoeming van genoemde kandidaten over te gaan.   

Voor de portefeuilleverdeling en de daaraan gekoppelde tijdsbesteding verwijs ik u naar het 

desbetreffende voorstel. 

Gelet op het bereikte akkoord en een kwalitatief goed en hecht team dat klaar staat om 

Waalre te gaan besturen, zie ik deze raadsperiode met enige trots, groot vertrouwen en veel 

plezier tegemoet.   

Rest mij nog de heer Hans-Martin Don te bedanken voor zijn bereidheid om ons als 

gespreksleider bij te staan en voor de wijze waarop hij die taak heeft uitgevoerd. Ook dank 

aan Wouter Ernes, Sylvia Cannemeijer en Hester Vosmeer voor de ambtelijke 

ondersteuning. 

 

Met vriendelijke groet, 

Jo Claessen 
Formateur. 
 
 


